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Katia: Je šťastná,
když může druhé
učinit šťastnějšími.

Katia Blondeau je Numerářka
auxiliar Opus Dei. V současné
době pracuje v hotelové škole
Dosnon poblíž Soissons,
Francie.

29.09.2011

Co pro tebe znamená být
Numerářkou auxiliar?

Numerářka auxiliar je křesťanka,
věřící Opus Dei, která žije v celibátu
a usiluje o to, aby druzí (její rodina,



klienti, její přátelé) byli středem její
práce. V mém případě je to
pohostinství, kde se snažím sloužit
Bohu, poznávat ho a milovat ho.

Tam, kde pracuji, se snažím vytvářet
rodinnou atmosféru a doufám, že tak
pomáhám vytvářet příjemné
prostředí pro lidi, ke kterým mě
přivádí mé povolání.

Jak toto vše uvádíš do praxe?

Co nejvíce dbám na maličkosti:
například když prostírám stůl, nebo
si všímám potřeb druhých apod. Jde
o to udělat druhé šťastnými.

Nyní pracuji jako technický
instruktor v hotelové škole Dosnon.
Konkrétně se musím postarat o
zázemí a účastníky formačních
kurzů a duchovních cvičení v centru
Couvrelles, které sousedí s hotelovou
školou.



Jaká byla reakce tvé rodiny, když
sis zvolila tuto životní cestu?

Moji rodiče, když jsem začala chodit
do centra, Opus Dei neznali a proto
se o tom chtěli více dovědět. Ptali se
mě a já jsem jim odpovídala. Pomalu
poznávali rodinné prostředí domova,
kde žiji, a nakonec si toto prostředí
oblíbili.

Nedávno přišel můj otec, který je
kuchařem, připravit slavnostní
večeři, kterou jsme pořádali na
oslavu narozenin jedné z nás. A
nakonec oba pravidelně dochází do
školy Dosnon na aktivity, které zde
pořádáme.

Jaká byla tvá profesionální dráha?

Když jsem dokončila hotelovou školu,
pracovala jsem nějaký čas v
restauraci jednoho velkého řetězce.
Hodně jsem se naučila, muselo to
odsýpat, neboť při práci v
pohostinství se nedá improvizovat.



Před zákazníkem musíte umět
pokrmy naporcovat a nápoje
namíchat, naaranžovat stůl, znát
enologii. Šlo mi to dobře, ale já jsem
chtěla pracovat pro svou rodinu,
Opus Dei. Takže jsem začala dělat
domácí práce v některých centrech
Díla.

V současné době jsem učitelkou v
pohostinství na jedné hotelové škole,
kde Opus Dei nabízí studentkám,
které si to přejí, křesťanskou formaci.
Právě předávání mých
profesionálních znalostí a péče o
druhé mě velmi zajímá.

Zájem o povolání, která mají co do
činění se službou druhým a která
byla dříve podceňovaná, se v
poslední době zvýšil. Co si myslíš o
této změně?

Zdá se mi to dobré a zároveň logické!

Je to jako znovu objevit hodnotu,
kterou má každý člověk, a potřebu,



že musíme být někým milováni.
Podle mého názoru vzniká velká část
problémů ve společnosti z důvodu
nezájmu a lhostejnosti ke druhým.

Mám zato, že povolání přímo spojená
se službou přispívají bezprostředně k
tomu, aby společnost byla lidštější a
vlídnější. Proto se mi zdá logické, že
nabývají na hodnotě: společnost z
toho má velký prospěch.

Nezdá se ti, že v době, kdy se každý
snaží, aby měl stále více práv, ale
zároveň aby méně pracoval, to s
tempem vaší práce přeháníte?

My, kdo pracujeme v oblasti služeb a
v pohostinství, víme, že naše práce se
trochu vymyká standardu:
pracujeme, když ostatní odpočívají,
bereme si dovolenou v nejméně
vhodnou dobu, a podobně.

Co se týče tempa práce, je opravdu
náročné: stačí se podívat na personál
obsluhující hosty nebo pracující v



kuchyni v době velkého návalu. Já si
nestěžuji, pracuji jen 35 hodin v
porovnání s mými spolupracovníky...

Dny svátků jsou proto pro tebe dny
intenzívnější práce?

Jistě! Když se něco oslavuje, lidé
vyžadují trošku více pozornosti.
Musíš se vydat více, připravit
například oblíbené jídlo nebo
vymyslet nové prostírání stolu, něco
originálního a nečekaného.

Dávám své práci proto jakýsi rodinný
rozměr, který se konkretizuje v
maličkostech a pozorné péči vůči
těm, kterým sloužím. Tyto drobnosti
pro mě neznamenají více práce, ale
spíše mi působí radost, protože to ty
druhé potěší.

V centrech Opus Dei jsem zakusila
vždy totéž: všichni se snaží těm
druhým život zpříjemnit, zvláště
když někdo prochází těžkým
obdobím, například kvůli



problémům v práci nebo ohledně
zdraví apod. Myslím, že my
Numerářky auxiliar máme v této
oblasti důležitou úlohu a to mě
povzbuzuje, abych svou práci
vykonávala s velkou profesionalitou
a péčí.

Myslíš si, že služebné práce jsou
dost ceněné?

Můj plat odpovídá mým znalostem a
mé práci. Není vysoký, ale postačuje.

V současné době mám smlouvu se
školu Dosnon. Své výdaje si hradím
sama: šaty, jídlo, knihy, zábava atd.

Snažím se utrácet peníze
zodpovědně. Vím, že tak jako
kdokoliv v Opus Dei a když je to
možné, mohu ekonomicky
spolupracovat s mnoha sociálními,
kulturními a vzdělávacími
iniciativami, které lidé z Díla po
celém světě podporují. Jsem ráda, že
mohu přispívat k rozvoji těchto



iniciativ v potřebných zemích, i když
jsou to jen malé částky.

Která myšlenka svatého Josemaríi
se ti nejvíce líbí?

„Ať tvůj život není neplodný. Buď
užitečný. Zanech za sebou stopu. Ať
světlo tvé víry a lásky září.“
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